
Hallituksen kokous 4.6.2017

1. Päätettiin lähettää muistutuskirje niille kaivospiireillä olevien kämppien haltijoille, jotka eivät vielä ole 

osallistuneet hallinto-oikeusvalituksen rahoitukseen

2. Päätettiin juhlavuosien kulujen rahoittamiseen tarkoitettujen myyntiartikkeleiden hinnoista ja 

jatkovalmisteluista.

3. Päätettiin lähettää kirje elinkeinoministeri Lintilälle koskien kansanedustaja Kärnän tekemästä 

aloitteesta kaivospiirien lakkauttamisen siirtymäajan jatkamiseksi.

4. Todettiin lähetetyn vastaus Lapin EY-keskukselle koneellisen kullankaivun yhteistarkkailun 

täydentämisestä. 

5. Todettiin Pohjois-Suomen Erämessuilla olleen 15 talkoilijaa. Järjestelyt olivat sujuneet hyvin, mutta sään 

ollen kehno, mikä haittasi yleensäkin varsinkin ulkona olleita messuosastoja. Palataan myöhemmin 

asiaan, kun saadaan yhteenveto kehittämiskohteista.

6. Todettiin, että liiton Ympäristöministeriölle tekemä ehdotus pienimuotoisen koneellisen kullankaivun 

ympäristölupamenettely keventämisestä ei ole vielä edennyt, mutta ei ole haudattukaan. Päätettiin, 

että puheenjohtaja on yhteydessä ministeriöön asian edistämiseksi.

7. Valittiin juhlavuosien rahoitustapoja valmistelevaan toimikuntaan Kai j. Rantanen, Antti Peronius ja Aki 

Karvonen. Hyväksyttiin juhlavuosien valmistelu- ja toteutussuunnitelma suunnittelun pohjaksi.

8. Valtuutettiin Aki Karvonen aloittamaan Lapin kultahistoriallisen vuosikalenterin 2018 suunnittelu.

9. Päätettiin ostaa jäsenmaksulappujen printtaus- ja postituspalvelu.

10. Todettiin Suomen Rahapajalle tehdyn aloite Lapin kullan löytymisen 150-juhlavuoden juhlarahasta. 

Tehdään aloite Postille juhlapostimerkin painattamisesta.

11. Keskusteltiin vastuuhenkilöiden nimeämisestä jäsenetuvaltauksille. Kesätoiminnanjohtaja seuraa 

tilannetta ja tekee tarvittavat kehittämisehdotukset.

12. Sertifioitu Lapin huuhdontakulta -hanke (aiemmin käytetty nimeä Green Gold -hanke) tekee 

tutustumisvierailun Lemmenjoelle. Sunnuntaina 2.7. järjestetään Pihlajamäellä hankkeen 

informointitilaisuus alueen kullankaivajille. Liitto järjestää tilaisuuteen kahvi- ja 

muurinpohjalettutarjoilun.

13. Jatketaan uusien jäsenetuvaltausten etsimistä.

14. Päätettiin hyväksyä Ivalon Taimituvan tarjous Pyrkyrien palstan kesäaikaisesta kukituksesta.

15. Keskusteltiin liitolle tehdystä ehdotuksesta elämysmatkailun kehittämisestä kulta-alueilla. Todettiin 

matkailutoiminnan kehittämisen sinänsä sopivan liiton tavoitteisiin, mutta toteutustavan tulee olla 

sellainen, että se ei häiritse kullankaivua. Valtuutettiin toiminnanjohtaja jatkamaan keskustelua 

ehdotuksesta. 

16. Päätettiin nimetä liiton toimikunnat myöhemmin.

17. Selvitetään osallistumista tämän kesän Inari-viikoille.



18. Todettiin Suomen Kultaseppien Liiton lahjoittaneen vapaaehtoistoimin toteutetun ”Tasavallan korut” 

-korusarjan Tasavallan Presidentin kanslialle. Korusarja on valmistettu Lemmenjoen kullasta ja Luumäen 

beryllistä. Liitto oli taustalla tukemassa hanketta.

19. Päätettiin pitää seuraava kokous elo-syyskuussa.


